
Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

6/2020.  

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. 

szeptember 23-ai közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  Szlovák Tájház (2840 Oroszlány, Alkotmány út 55.) 

 

Jelen vannak:  Szabó István Lajosné elnök, Bekéné Sziráki Marianna, Tóth Istvánné, Bíró Józsefné 

önkormányzati képviselők 

    

Távol van:  Viczena Miklós önkormányzati képviselő 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Szabó István Lajosné elnök a közmeghallgatást 15 órakor megnyitotta, köszöntötte a képviselő társait és a 

közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, mert 5 fő 

nemzetiségi települési képviselőből 4 fő jelen volt.  

 

Javasolta, hogy a kiküldött napirendi pontokat fogadják el. 

Miután más javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 4 fő önkormányzati képviselő részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

57/2020. (IX.23.) OSZNÖ határozata 

a 2020. szeptember 23-ai közmeghallgatás napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2020. szeptember 23-ai 

közmeghallgatáson a következő napirendi pontokat tárgyalja: 

1. 2020. évi munka értékelése 

2. Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2021. évre tervezett fő rendezvényeiről 

3. Egyebek 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

Szabó István Lajosné elnök javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Tóth Istvánné képviselőt kérjék fel. Kérte, 

erről szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 4 fő önkormányzati képviselő részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

58/2020. (IX.23.) OSZNÖ határozata 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2020. szeptember 23-ai közmeghallgatásán választott 

jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2020. szeptember 23-ai közmeghallgatásán 

jegyzőkönyv-hitelesítőnek Tóth Istvánné képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  2020. évi munka értékelése 

  
                                                   Előadó:     Szabó István Lajosné elnök 

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, ebben az időszakban már háromnegyed éven túl vagyunk.  

Kiemelte a Temetőkertben az Őseinkről való megemlékezést Mindenszentek alkalmából, ami az Evangélikus Egyház 

és Farkas Etelka Tiszteletes asszony közreműködésével a hónap végén jött létre. A Szlovák klub tagjai a sírkertet 

rendbe hozták, színes krizantén csokrokkal és mécsesekkel feldíszítették. 

Az év végén, december közepén tartották meg az Oroszlányi Szlovákok napját a II. Rákóczi Ferenc klubban. A kis 

hely miatt sajnos erre a nagy eseményre kevés vendéget hívhattak meg, így a helyi kultúrcsoportjukon kívül a 

Kozárovcei folklór csoportot hívhatták meg. Ez a rendezvény mindig vasárnap kerül megrendezésre. 

A délelőtti istentiszteletet Nobik Erzsébet, szarvasi lelkésznő tartotta a hívőknek telefonon. 

Az elmúlt évben még ezeken a rendezvényeken kívül részt vettek a KEM Szlovák Önkormányzat által megrendezésre 

kerülő Adventi találkozón Dorogon, a Vágsellyei senior klub tagjainak karácsonyi kiállítás megnyitásán, Tardoson a 

Tardosi Szlovákok napján és a KEM Közgyűlés által megrendezésre kerülő Nemzetiségek napján Táton. 

Az idei évben ugyanúgy, mint tavaly előkészítették az évi kulturális programtervet. Ennek alapján szerettek volna 

dolgozni, de március közepén jött egy igen rossz CORONA vírus pandémia. 

De addig, amíg lehetett ezeket a rendezvényeket megtartották:  

Január 11-én a Doni megemlékezésen és koszorúzáson vettek részt az evangélikus gyülekezeti házban és a templom 

falánál koszorút helyeztek el. 

Január 22-én a Költészet napján az OKSZIK-ban részt vettek és gratuláltak a kitüntetetteknek. 

Január 25-én megrendezték immár a 22. Szlovák nemzetiségi estet és farsangi batyus bált a helyi Gimnáziumban. 

Köszönetét fejezte ki a kultúrcsoportjaiknak a fellépésért, a Krídlovka és Bránicka együtteseknek. 

Február 07-én vettek részt Tardoson egy szlovák színház előadásán 9 fővel, a Vertigo színház egy vígjátékot adott elő 

az „Öltözőben” címmel. 

Február 08-án Dorogon vettek részt a Pilisi Szlovákok bálján. Az idén a Mogyorósbányai Szlovák Önkormányzat 

szervezte a bált, 8 fő vett részt. 

Február 15-én immár ötödik alkalommal megrendezték a „Siska sütő versenyt” és ezen a napon megszavazták azt a 

három személyt, akik az idei évben képviselik a szlovákokat a Magyarországi Szlovákok Szervezetének Közgyűlésén, 

továbbképzéseken.  

Február 22-én Vértesszőlősön vettek részt a „Tollfosztás” című rendezvényen. Az idén nem fosztottak tollak, helyette 

közösen szlovák népdalokat énekeltek, megnézték a helyiek gyermekműsorát és táncoltak az Vértes Express zenekar 

jóvoltából. 

Február 24-én Asszonybálon vettek részt, amit évente a Baráti kör szervez. 

Március 07-én a Horné Salibyben - Felsőszalóczon voltak a Hagyományos alföldi disznó vágáson – itt a tótkomlósiak 

bemutatkoztak hagyományos ételekkel. 

Március 09-én megtartották a Tájházban a Nőnapot. Megköszönte az önkormányzatuk tagjának - Viczena Miklósnak a 

szép köszöntőt. 

Nagy szünet után ismét találkoztak, pár hónap után. 

Május 06-án a Domovina szlovák Szegedi nemzetiségi műsorból jöttek forgatni a Tájházba, abból az alkalomból, 

hogy nyertek a Bethlen Gábor Alapkezelőtől 1.500.000, -Ft felújítási támogatást a pajtára.  

Május 29-én a Magyar Hősök Napján koszorút helyeztek el az evangélikus templom emléktáblánál (Nagy Lajosné, 

Csikos Lajosné, Táborszky Erzsébet). 

Június 04-én az Összetartozás Napján koszorút helyeztek el a Bányász emlékparkban. 

Június 26-án a delegált 3 fő a Magyarországi Szlovákok Szövetségének közgyűlésen vett részt Budapesten a Szlovák 

intézetben. 

Június 30-án a Tájházban egy családi napot tartottak. A Polgármester Kabinet vezetőjét – Dr. Deés Szilviát kérték 

meg, hogy adjon tájékoztatást a pandémia lefolyásáról a városunkban. 

Július 02-án a Kis inas csoportot, a nyári táborozókat fogadták a Tájházban. Igen ügyesek voltak a kis inasok, grízes, 

mákos nudlit készítettek önkormányzatuk tagjaival. 

Július 19-én a ATV Hazahúzó műsorának stábja forgatott egész nap Oroszlányban, a Tájházba is eljöttek, felvették a 

kiállított tárgyakat a múzeumban, és főztek nekik káposztás és brindzás sztrapacskát. 

Augusztus 15-én Koszorúzási megemlékezés volt az őseikről a Tájházban, kb. 80 fő vett részt. 

Augusztus 20-án a Millenium parkban koszorúzáson vettek részt. Az új kenyér szelésnél a Bránicska táncosai 

vezetőjükkel, Bíró Józsefné közreműködtek, köszönet érte. Gratuláltak a kitüntetetteknek, legfőbb a közelállóknak, 

Farkas Etelkának, evangélikus lelkész asszonynak és Turbuczné Idusnak. 

Augusztus 29-től - szeptember 04-ig Horné Saliby-ben a szlovák önkormányzatuk tagjai kihelyezett munka 

értekezletet tartottak. 
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Augusztus 29-én a Tornóczi Láng Róbert lovas versenyen a Szlovák klub tagjai krumplis lángost sütöttek a 

résztvevőknek. 

Szeptember 06-tól - szeptember 11-ig a Szlovák klub tagjai és a nyelvtanfolyam részesei egy nyelvi, ismeretterjesztő 

táborban vettek részt Sturovóban – Párkányban - Vadas fürdőben. 

Ezt követően megköszönte a figyelmet, majd kérte, aki elfogadja a tájékoztatót, kézfelemeléssel jelezze. 

 

Miután kérdés és hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök kérte, szavazzanak a tájékoztató elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 4 fő önkormányzati képviselő részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta és 

meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

59/2020. (IX.23.) OSZNÖ határozata 

a 2020. évi munka értékeléséről szóló tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a 2020. évi munka értékeléséről 

szóló tájékoztatót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Szabó István Lajosné elnök 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Tájékoztató az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2021. évre tervezett  

fő rendezvényeiről 

 

Előadó:    Szabó István Lajosné elnök  

 

Szabó István Lajosné elnök elmondta, tervezni terveznek, de nem tudni mi lesz belőle. A fő rendezvényekről adott 

tájékoztatást. A jövő évben meg szeretnék tartani az oroszlányi szlovák batyus bált a gimnáziumban, január 30-án. 

Ezen kívül áprilisban több rendezvény van betervezve,  a Tájház szövetség minden év április 20. környékén tartja meg 

a nyílt napot, azt a programot, amit idénre terveztek, szeretné jövőre megvalósítani. Előtte április elején lesz a húsvét, 

az előtti héten lenne a szokásos virágvasárnapi program, az idős asszonyok látogatása, a babicskázás, a Bránicska 

csoport lányaival mennének. A Tájházban tartanák a szokásos húsvétra való készülődést. Augusztus 20. előtt egy 

héttel szeretnék megtartani a Falunapot. Szeptember 20. körül szeretnék megtartartani a 320. évfordulót a szlovákok 

bejöveteléről. Decemberben az Oroszlányi Szlovákok napja lenne. Ezek a legfontosabb programok, amit szeretnének 

megcsinálni. 

 

3. NAPIRENDI PONT:         Egyebek 
 

Nagy Lajosné elmondta, Tornócon voltak lángos sütésen, nem tudtak enni, mert folyamatosan sütöttek, köszönetét 

fejezte ki Szabó István Lajosné elnök asszonynak, hogy vitt nekik ételt, miközben ők sütöttek. 

 

Szabó István Lajosné elnök  hozzátette, az asszonyok nem győzték sütni a lángosokat, nem tudtak leülni sem 

közben, köszönetét fejezte ki a sok munkáért. 

 

Fátrai Erzsébet elmondta, létrehoztak egy olyan munkacsoportot, ahol a különböző civil szervezetek is elmondhatják 

a saját véleményüket, az ő köszönetüket tolmácsolta, nincs olyan civil szervezet, amely ne élne azzal a lehetőséggel, 

hogy ide jön a Tájházba. Mindenkit óriás szívvel fogadnak a Tájházban, ezért köszönetét fejezte ki. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Szabó István Lajosné elnök a közmeghallgatást 15 óra 24 perckor 

bezárta. 

 

K. m. f. 

 

 

 Szabó István Lajosné  Tóth Istvánné 

 elnök  jegyzőkönyv-hitelesítő 


